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PROTOKÓŁ Nr  14/2016 
 posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów,  

które odbyło się 24 maja 2016 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji - Teresa Majkusiak 
Protokolant   - Alicja Dąbrowska  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 8 radnych na 
ogólną liczbę 9 oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 
1 i 2 do protokołu).  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono. Został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco:  
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2016 rok. 
 

2. Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 
2016 roku. 
 

3. Sprawy różne.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2016 rok. 
 
Projekt uchwały dotyczył zwiększenia dochodów i wydatków budżetu powiatu w rozdziałach: 

• 85201 - placówki opiekuńczo – wychowawcze o kwotę 27.224 złote. Środki te powiat 
otrzymał z powiatu międzychodzkiego z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów 
utrzymania dziecka z tego powiatu, które zostało umieszczone w Domu Matki i 
Dziecka w Jasieńcu Iłżeckim Dolnym, 
 

•  85218 – powiatowe centra pomocy rodzinie o kwotę 2.094 złote. Dochody te 
pochodzą z tytułu pozyskanej w postępowaniu egzekucyjnym należności i będą one 
przeznaczone zgodnie z postanowieniem komornika na sfinansowanie kosztów 
zastępstwa procesowego dla radcy prawnego, 
 

Ponadto zmieniła się klasyfikacja budżetowa. Na poprzedniej sesji były wprowadzane do 
budżetu środki w wysokości 480.000 złotych, które przeznaczone były na wypłatę dodatku 
wyrównawczego po 500 złotych. W międzyczasie Minister Finansów zmienił klasyfikację 
budżetową. Zatem należy zmniejszyć stronę dochodową w § 2110 a zwiększyć w § 2160.      
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, do kiedy przewidziany jest termin wykonania projektu 
budowy ścieżek rowerowych.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że pani dyrektor Chojnacka ogłosiła 
przetarg. W tegorocznym budżecie jest zabezpieczone 1 mln złotych na rozbudowę ścieżek 
oraz 720.000 złotych na dokumentację. Rozbudowa ścieżek będzie związana z rozbudową 
dróg.   
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Radny Zbigniew Dziubasik poinformował, że zawsze przez te kilkanaście lat jak były 
robione remonty, czy modernizacje Szpitala to pojawiał się temat remontu chodników i terenu 
wokół przychodni. Cały czas słyszeli, że to są tereny miejskie, że powiat nie może tego 
chodnika robić a teraz Wiceprzewodniczący Rady Społecznej, który jest emerytowanym 
policjantem przeprowadził dochodzenie i wykrył, że jest to teren powiatu. W związku z tym 
prawie 100.000 złotych zostało przeznaczone na remont chodników. Zapytał, czy nastąpiła 
jakaś zamiana trenów, albo przejęcie tych chodników przez powiat.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że wniosek na remont chodnika 
wpłynął na posiedzenie Zarządu od dyrektora Szpitala. A o zamianie nieruchomości nie 
słyszała.   
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy pojawiają się już wnioski dotyczące 
przyszłorocznego budżetu.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że jeszcze nie.  
 
Więcej pytań i uwag nie było.  
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały. 
Stanowi on załącznik Nr 3 do protokołu.   
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Informacja o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 2016 roku. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że planowane dochody zrealizowano 
w 30,4% co stanowi kwotę 38.042.478,91 zł. Wydatki zrealizowano w wysokości 
26.240.426,52 zł., co stanowi 20,3%.  Zarówno dochody jak i wydatki w I kwartale wzrosły 
per saldo o kwotę 2.188.375 złotych. Realizacja dochodów przebiegała prawidłowo. Dochody 
zostały zrealizowane powyżej wskaźnika upływu czasu a wynika to z tego, że wypłacane 
zostało dodatkowe wynagrodzenie roczne. Poza tym na wzrost dochodów ma wpływ to, że w 
I kwartale większość opłat takich jak; za trwały zarząd, użytkowanie, za przejazd pojazdów 
ponadnormatywnych, zajęcie pasa drogowego, jest z terminem płatności do końca marca. 
Wystąpiły również dochody ponadplanowe w Powiatowym Zarządzie Dróg Publicznych w 
kwocie 5.221.352 zł, pochodzące z refundacji ze środków unijnych poniesionych nakładów 
na drogi w 2010 roku. Jedynie udział w podatku dochodowym od osób fizycznych jest 
wykonany poniżej wskaźnika upływu czasu około o 420 tys., ale ma to związek z tym, że są 
dokonywane zwroty podatku za ubiegły rok. 
Po stronie wydatkowej przede wszystkim były realizowane wydatki bieżące. Jedynie w 
wydatkach majątkowych była zrealizowana dotacja dla Państwowej Straży Pożarnej na 
nabycie nieruchomości pod rozbudowę poligonu. Realizacja budżetu przebiegała prawidłowo 
bez większych zakłóceń. Występujące odchylenia od wskaźnika upływu czasu są 
uzasadnione. 
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli Informację o przebiegu 
wykonania budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 2016 roku. Stanowi ona 
załącznik Nr 4 do protokołu.  
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Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, jakiego rzędu środki będą przekazane na Stowarzyszenie 
ROF.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że 23.000 złotych rocznie. Jeżeli 
zostanie powołane to Stowarzyszenie, wtedy będzie organ wykonawczy w postaci Zarządu i 
to on ustali na jednym z pierwszych spotkań wysokość składki.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, co w przypadku jeżeli Zarząd, który będzie wybierany w 
sposób pośredni przez radnych ustali, że ta składka ma być o 100% wyższa. Czy Rada 
Powiatu ma coś do powiedzenia w tej kwestii.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że to Zarząd będzie podejmował 
oddzielną uchwałę o składce. Członkami Zarządu będą przedstawiciele gmin, powiatu, 
miasta. Do statutu nie powinno się wpisać wysokości składki, bo później każda jej zmiana 
powoduje zmianę statutu.  
Dodała, że składki członkowskie dla gmin ustala się proporcjonalnie do liczby mieszkańców 
jednostki samorządu - członka stowarzyszenia według danych GUS na koniec czerwca 
poprzedniego roku. Składka powiatu obliczana jest poprzez podzielenie kosztów 
funkcjonowania Stowarzyszenia przez liczbę wszystkich członków Stowarzyszenia. 
Wysokość składki członkowskiej, termin jej płatności uchwala Walne Zgromadzenie na 
wniosek Zarządu Stowarzyszenia.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, co nam może dać wymiernego to Stowarzyszenie. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że to Stowarzyszenie będzie miało 
na celu pozyskiwanie środków zewnętrznych, czyli będzie występowało i partycypowało o 
środki zewnętrzne, jako reprezentant jakiegoś obszaru.  
 
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jeżeli byłyby jakieś wspólne projekty, czy wnioski 
o pieniądze unijne to jeżeli jest więcej partnerów, to można uzyskać więcej punktów.  Jeżeli 
będzie kilku członków to będzie łatwiej wtedy jest się przebić przez procedurę jeśli chodzi o 
ranking. 
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że lokalne grupy działania bardzo dobrze spełniają 
funkcję w takim obszarze wspólnego działania. Coś ich łączy. Natomiast tutaj powiat, plus 13 
gmin będą tworzyły coś z dodatkiem miasta, które będąc organizmem dużo większym i 
silniejszym ekonomicznie będzie cały czas nas traktowało jako dodatek do swoich zadań. 
Przykład to kwestia rewitalizacji gdzie miasto połknie całe pieniądze, które mieliśmy nadzieję 
uzyskać w RIT-cie. Nie sądzi, żeby się coś zmieniło bo miasto ma ogromne potrzeby a my 
będziemy takim dodatkiem, który będzie służył tylko do finansowania biura, które będzie 
funkcjonowało pewnie z nadania pana Prezydenta Radomia, bo będzie miał najwięcej do 
powiedzenia wykładając najwięcej środków finansowych w to całe przedsięwzięcie. Czy jest 
sens tworzenia nowych bytów? Przecież uczestniczymy jako powiat w kilku różnych takich 
organizacjach, stowarzyszeniach.  
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że składki wnosimy tylko do 
Związku Powiatów Polskich.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał o Pionkowski Inkubator Przedsiębiorczości, czy tam 
wnosimy jakieś opłaty. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że w zeszłym roku wpłaciliśmy 
10.000 złotych.  
 
Radny Łukasz Figura stwierdził, że RIT-cie zapisane są trzy zadania, nie tylko 
rewitalizacja, są jeszcze ścieżki i ochrona zdrowia. Wiadomo, że miasto Radom będzie 
liderem w tym temacie. Stwierdził, że nie wie jak jest z przystąpieniem pozostałych 
samorządów do Stowarzyszenia, co jest istotne. Wiadomo, że Radomski Obszar 
Funkcjonalny też ma tutaj znaczenie, jakie jest oddziaływanie poszczególnych gmin na 
miasto Radom i odwrotnie, bo to też było brane pod uwagę. Dodał, że są dwie kategorie 
gmin, które oddziaływają na miasto i odwrotnie i które mniej oddziaływają. To też może mieć 
znaczenie jeśli chodzi o pozyskiwanie środków europejskich. Warto dać szansę temu 
stowarzyszeniu i wtedy zobaczymy jak to będzie funkcjonowało. Jest wiele stowarzyszeń, 
gminy jednoczą się w ramach lokalnych grup działań i to przynosi dla lokalnych społeczności 
pozytywne efekty. Ludzie chętnie korzystają ze środków europejskich przy pomocy 
samorządów.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że to jest takie magiczne myślenie i magiczne 
mówienie o tych spodziewanych ogromnych korzyściach, jakie z tego płyną. Rozumie miasto 
i najbliższy wianuszek gmin dookoła Radomia. Natomiast co ma wspólnego gmina Pionki z 
interesami Radomia? Pionki działają w grupie lokalnej ze Zwoleniem, bo gminy sąsiadują ze 
sobą, mają wspólne drogi, różne działania. Natomiast budowanie tego typu stowarzyszenia, 
gdzie nie ma zbieżnych interesów z Radomiem przynajmniej połowa gmin w naszym 
powiecie, spowoduje spory, a jeżeli nie będzie sporów, to będzie negacja i będą martwym 
ciałem, które nie będzie z tego ani korzystać a jedynie wyłoży jakieś pieniądze przy 
sprzeciwie rady. Mówi tutaj o gminie Pionki, która znana jest z tego, że lubi liczyć pieniądze. 
 
Radny Łukasz Figura stwierdził, że ze statutu wynika, że miasto Radom nie będzie miało 
większości jako oddzielny podmiot, ponieważ członkami zarządu są jeszcze powiat radomski 
oraz od 1 do 3 członków z samorządów gmin. Ma nadzieje, że zarząd będzie 5 osobowy i 
miasto Radom nie będzie miało większości. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że gmina Pionki przyłączyła się do lokalnej grupy 
dopiero teraz, na ten nowy okres programowania 2014 – 2020. Do tej pory nie była w żadnej 
grupie lokalnej. W ubiegłym roku podejmowane były uchwały rady w tej sprawie. Jeśli 
chodzi o lokalne grupy działania to jest specjalny program unijny, tam są ograniczone 
pieniądze, które nie są duże i bardziej nakierowane na przedsiębiorców, na tworzenie miejsc 
pracy. W poprzednim okresie było trochę inaczej.  Natomiast z innych programów, z innych 
projektów ogólnopolskich, rozwoju obszarów wiejskich można wspólnie działać, bo wyżej 
punktowane są wnioski.  Nie można z góry zakładać, że coś się nie uda. Zobaczymy co to 
stowarzyszenie będzie robić, zawsze można z niego wystąpić.  
 
Radny Waldemar Trelka stwierdził, że projekty składane w tzw. grupie są wyżej 
punktowane.  Były takie praktyki, że jedna gmina dawała drugiej 10.000 złotych a ta druga za 
chwilę oddawała dalej te 10.000 złotych po to, żeby było trzecie partnerstwo, a dot. to 
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przebudowy dróg. To było naciągane i śmieszne. Ale na tę okoliczność były spisywane 
porozumienia, które załatwiały sprawę. Takie stowarzyszenia powinny działać non profit. 
 
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że chodzi też o reprezentację, że będzie nas 
reprezentować przed organami państwowymi, ministerstwami. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 14 posiedzenie 
o godz.14.40.  
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                Teresa Majkusiak 
 
 
 
 
 
 
 
 


